



Le texte français se trouve ci-dessous...

Please do not REPLY to this email. Contact us [here](#).



Sweater weather is my favourite season. When the days are sunny and cool, when mother nature shows off her very best artistic ability, when the summer pace slows for a bit (before the holiday rush descends) and when a trip out the door requires a sweater – this is the season I live for. My perfect climate would be 11 months of October, one month of July (so I would appreciate October even more) and one month of January (I don't hate winter, I just want less of it!). If you know of where I need to move to get this, please let me know!

We held our Annual General Meeting last month. And while there were less members in attendance at our pre-COVID AGMs, we were thrilled to be able to gather in person and inside. Our treasurer, Christiane Tailleux, reported the club's finances (healthy!) and membership (grew a bit from last year from 430 to 452) numbers. A full copy of her report is available via [email](#). Christiane was also the recipient of the very first "President's Member of the Year" award. This award will be given at every AGM to a member who has shown great support for the club and/or the chapter. When our longstanding Treasurer, Lise, decided to take a well-deserved second retirement from her position, we thought we'd never find anyone to fill those amazing shoes. But Christiane has done a wonderful job of stepping in and keeping us on track (and out of trouble with the national office!). Congratulations, and thank you, Christiane!

The president's report focused on only a few things... First, I wanted to send a huge thank you to the members who stuck with us during COVID. So many members still paid their dues, came to outdoor gatherings when we could gather, came to events when we could host them, took part in silly online photo contests and music quizzes, froze their butts off to collect Santa mail in a parking lot in mid-December... So many of you still showed up – in person or virtually – for the club. And we appreciated that. COVID was a horrible excuse for days passing but so many members stayed with the club and played along with our efforts to make it worth your time (and membership) and the executive wants to say, "Thank you!" for that. This is a great time to remind members that all memberships renew at the end of each year. Membership runs from January 1 to the end of December so, if you want to keep enjoying all the perks of your By-Town Heritage Club membership, renew your dues now! More information on that in the next section of this newsletter.

Our challenge now is to get members out to events – we are experiencing a bit of a lull in uptake on our events. Our wine tour wasn't a go, our spring theatre day was a very hard sell, the picnic was cancelled, we took the decision to not have the fall activity day based on those things, etc. And while we think – HOPE – this is just a temporary thing and that as long as we continue to safely offer events, and things in the community stay stable, our event registration will grow back to pre-COVID numbers, we also want you to say that if there's something we need to do different or better or ?????, please, please tell us. We want to organize events our members want to go to...

We also need to attract new members... the nature of our club is that, at a certain point, members don't or aren't able come to events. To counter that, we need to ensure we are grabbing new retirees and milestone employees. If members have ideas – especially our new friends from the plant – about how to attract and catch members, please share with us.

So, for now, we're going to stay the course – unless you tell us otherwise – and look to organize an event after the holiday season (maybe another comedy night?), our annual bowling event in February, and something in the spring –

and hopefully we find things back to normal as far as registration. And we'll look to have a registration drive in the New Year to help get new members.

Then it was time for our elections. Thanks to member Tim McGurrin for overseeing the election process. I am thrilled to report that both Suzanne Martin and Frank Rochon agreed to stay on in their VP positions and that they were re-elected. As well, I am honoured to have been re-elected to be your President for another two-year term. The we finished our partially subsidized pizza/salad/dessert lunch, and all attendees were rewarded with a very cool gift of branded sunglasses.





Dues are due!

A reminder that everyone's membership in the Heritage Club runs from January 1 to December 31 of each year. So... now is the time to pay your dues! Your \$20 membership gives you (and your partner/spouse) access to the member price on all our events, front of the line access to the events, voting privileges at the AGM and for our charity support, and access to discounts at Goodlife gym, Johnson Insurance, and others. Learn more about [membership benefits](#) and [how to pay here](#) (and in the payment box at the end of the newsletter). A reminder, the discount membership at Goodlife, requires your paid membership status be on a list we provide to Goodlife the first week of each month. If you wish to receive your GoodLife discount you must pay your dues well in advance of your Goodlife renewal date.

And, this is exciting, exciting, exciting... You will want to pay your dues before December 15 so you can be entered into our draw **to win one of three prizes of \$100!** Every member who has renewed their dues (even you early birds that did it this summer!) will be entered into the draw. Dues payment information is [here](#) and at the end of the newsletter.

MEMBERSHIP HAS ITS REWARDS.

L'ADHÉSION A SES RÉCOMPENSES.

November festivity fun -- SOLD OUT!

Our holiday excursion seems to have been a great choice as we are sold out! Those that have registered and paid will receive more information about the day closer to the evening. Thank you to everyone who signed up and paid!



November lunch!

November will be our last typical lunch (December's lunch will be provided by the club as part of a Santa mail day...) for 2023. We'll be meeting at [Stacked Smoked Meat and Grill](#) for our November lunch. Join us on Thursday, November 2 at 11:30 a.m. As always, please register via [email](#) if you plan to attend so the restaurant can plan for our visit. See you there!

Golf fun...

We were thrilled to welcome over 30 golfers, many of whom were attending their first Heritage Club event, to this year's golf day. A great time was had by all, and we hope to see you at other events soon... For instance, do your golf skills transfer to the bowling alley? Then we'll hope to see you this winter at our annual bowling day. Or does your sense of fun transfer to helping Santa with his mail? Then our upcoming Santa events will be right up your alley. Don't let the golf day be your last visit with us!

Congratulations to all, especially Carl Mason, Robert Kirlew, Chris Chong and Claude Healey, the winning team.





October lunch – wow!

We had an amazing October lunch, cooked and served by by Ottawa’s future top restauranteurs, at Algonquin College’s International Restaurant. A yummy time was had by all!





By-Town Heritage Club – October 2023 newsletter





Senior discounts

These days, every penny counts so a discount of even a few dollars on a needed item can make a difference. Here's a list of current/verified senior's discounts you may be able to take advantage of, especially as the holiday season approaches! If you know of others, please share them and we'll update this list on our website.

[Best Western](#)

[Bulk Barn](#)

[Cineplex](#)

[Denny's](#)

[Giant Tiger](#)

[Global Pet Foods](#)

[Goodwill](#)

[Landmark Cinemas](#)

[M&M Food Market](#)

[Mandarin Buffet](#)

[Michaels](#)

[OC Transpo](#)

[Parks Canada](#)

[Pet Value](#)

[Rexall](#)

[Salvation Army Thrift Store](#)

[Shoppers Drug Mart](#)

[Telus](#)

[The Bay](#)

[Various banks](#)

[VIA Rail](#)

[Wyndham Hotels](#)

[Mastermind Toys](#) (sign up for Perks program and identify as a grandparent)

Scholarship winners

Your Heritage Club is very proud to offer a [national Scholarship Program](#) to the dependents of members. Now in its sixth year, scholarships have been given to 19 recipients, and last year the value of the individual awards was increased from \$1000 to \$2000 each. Reviewers say the qualifications of the applicants are always impressive, making it a difficult evaluation

process. Congratulations to the 2023 winners: Abbygale Davidson (Humber Chapter), Margaret Fallscheer (Parkland Chapter), and Christian Shimmin (Van Fraser Chapter).

That's all for this month. Stay tuned in the next newsletter for information on our Santa help for this year! Enjoy fall...

Your By-Town Heritage Club Executive



La saison des chandails est ma préférée. Quand les journées sont ensoleillées et fraîches, quand Mère Nature nous présente sa plus belle habileté artistique, quand l'été s'écoule à sa fin (avant que la ruée des Fêtes débute) et quand une sortie à l'extérieur requiert le port d'un chandail - voilà mon temps préféré. Mon climat idéal serait 11 mois d'octobre, un mois de juillet (afin d'apprécier octobre encore plus) et un mois de janvier (je ne déteste pas l'hiver, j'en veux juste moins!). Si vous savez où je peux aller pour jouir de ce genre de climat, svp dites-le moi!

Nous avons tenu notre assemblée générale annuelle (AGA) le mois passé. Et

même s'il y avait moins de membres qu'à nos assemblées d'avant la Covid, nous étions fiers de pouvoir se rencontrer en personne et à l'intérieur. Notre trésorière, Christiane Tailleux, nous a présenté l'état financier du club (en santé!) et l'adhésion (augmentée de l'an passé de 430 à 452 membres). Le rapport complet est disponible par [courriel](#). Christiane fut aussi récipiendaire du premier prix de la présidente "Membre de l'année". Ce prix sera offert lors de chaque AGA à un membre qui a démontré un grand appui pour le club et/ou le chapitre. Quand notre trésorière précédente, Lise, décida de se retirer de cette position après de longues années, nous pensions ne jamais pouvoir trouver celle ou celui qui prendrait la relève. Mais Christiane a accompli un superbe travail et nous garde en ligne (et hors de problèmes avec le bureau national!). Félicitations et merci, Christiane!

Le rapport de la présidente fut concentré sur quelques articles seulement... En premier, nous voulions remercier les membres qui ont tenu bon durant la Covid. Tellement de membres ont payé leur frais d'adhésion, sont venus aux activités de plein air quand c'était permis, ou aux événements quand nous pouvions en avoir, ont participé aux concours cocasse de photos en ligne et au quiz musical, se sont gelé plus que le bout du nez à ramasser des lettres au père Noël dans un stationnement à la mi-décembre.... Tant de vous se sont pointés - en personne ou virtuellement - pour le club. Et nous vous en sommes reconnaissants. La Covid a été une horrible façon de passer le temps, mais plusieurs membres étaient présents pour le club et ont appuyé nos efforts pour que ça en vaille la peine (et votre adhésion), et l'exécutif vous dit 'Merci!' pour tout. Ceci est le bon moment pour vous rappeler que tous les renouvellements d'adhésion au club sont dus à la fin de l'année. L'adhésion va du 1er janvier au 31 décembre, donc si vous voulez jouir de tous les avantages en tant que membres du club Héritage By-Town, renouvelez vos frais maintenant! Plus de détails dans la section suivante de ce bulletin.

Notre défi maintenant est d'encourager les membres à participer aux événements - il y a eu une baisse de participation cette année. La tournée des vignobles n'a pas eu lieu, la sortie au théâtre s'est vendue avec difficulté, le pique-nique a été annulé, nous avons dû décider de ne pas avoir d'activité

d'automne, etc... Nous pensons, ESPÉRONS, que ce n'est qu'une situation temporaire et que tant que nous offrons des activités sécuritaires, et que la situation dans la communauté se stabilise, nos événements verront la grande participation d'avant la Covid. Nous voulons savoir s'il y a quelque chose que nous pouvons faire différemment ou mieux, ou ???, svp nous le dire. Nous voulons organiser des événements auxquels les membres veulent participer.

Nous voulons aussi attirer de nouveaux membres. Nous sommes toutes et tous d'un certain âge, ce qui fait que nous devons trouver de nouveaux membres plus jeunes, récemment à la retraite ou employés depuis longtemps. Avez-vous une idée - en particulier nos amis à l'usine de traitement du courrier - de comment attirer et capter de nouveaux membres? Dites-le nous.

Pour le moment, nous continuons le parcours - à moins que vous nous avisiez autrement - et allons organiser un événement après les Fêtes (peut-être une autre soirée de comédie?), notre joute de quilles en février, de quoi au printemps - et probablement que la participation sera retournée à sa normale. Il y aura peut-être une campagne d'inscription dans le nouvel an pour attirer de nouveaux membres.

Puis, nous avons eu les élections. Merci à Tim McGurrian pour avoir géré le processus électoral. Je suis contente que Suzanne Martin et Frank Rochon aient voulu demeurer dans leurs positions de vice-président et aient été réélus. De plus, je suis honorée d'avoir été réélue en tant que présidente pour un autre mandat de deux ans. Nous avons terminé notre repas de pizza, salade et dessert en partie subventionné, puis les participants ont reçu un cadeau de lunettes de soleil de marque club Héritage By-Town.

By-Town Heritage Club – October 2023 newsletter





Les cotisations sont dues!

Un rappel que votre adhésion dans le club Héritage est en vigueur du 1er janvier au 31 décembre de chaque année. Donc, il est temps de payer. Votre paiement de 20 \$ vous donne (et à votre partenaire) accès aux prix de membres à toutes nos activités, un accès de premier rang à nos activités, un droit de vote à la réunion d'assemblée générale annuelle et à nos soutiens caritatifs; vous obtenez aussi un rabais auprès des gymnases Goodlife, des assurances Johnson et à d'autres. Vous trouverez de plus amples détails sur les [avantages de membres](#) et [comment payer ici](#) (et dans la case de paiement au bas). Souvenez-vous que l'adhésion à prix réduit aux gymnases Goodlife exige que votre nom soit inclus dans la liste de noms que nous remettons à Goodlife en début de mois. Si vous désirez avoir votre réduction de coût à Goodlife, assurez-vous de payer votre adhésion au club Héritage bien avant votre date de renouvellement à Goodlife.

C'est excitant, excitant, excitant... Vous voudrez payer votre adhésion bien avant le 15 décembre afin de participer au tirage pour la chance de gagner **un de trois prix de 100 \$** ! Chaque membre qui a renouvelé son adhésion (même vous, les précoces qui ont payé cet été !) sera inscrit au tirage. Les détails sur les paiements sont [ici](#).

MEMBERSHIP HAS ITS REWARDS.

L'ADHÉSION A SES RÉCOMPENSES.

Du plaisir en novembre!

Notre excursion semble avoir été un excellent choix car toutes les places ont été vendues ! Les membres qui se sont inscrits et ont payé recevront des renseignements pertinents quelque temps juste avant la sortie. Merci à tous qui se sont inscrits et ont payé !

Le dîner de novembre!

En novembre sera notre dernier dîner mensuel de 2023 (celui de décembre sera offert par le club lors d'une journée réponse aux lettres du père Noël). Nous irons au [Stacked Smoked Meat and Grill](#), le 2 novembre à 11 h 30. Comme toujours, veuillez vous inscrire par [courriel](#) si vous voulez y participer afin que le restaurant puisse nous accueillir. On se voit là!

La journée du golf!

Nous étions plus d'une trentaine de golfeuses et golfeurs à la journée du golf de cette année, plusieurs venus pour la première fois à une activité du club Héritage. Ce fut un plaisir fou, et nous espérons vous voir à d'autres événements bientôt... Par exemple, est-ce que talent de golf se transmet aux quilles? Si oui, nous espérons vous voir cet hiver à notre joute de quilles annuelle. Ou est-ce que votre sens du plaisir vous porte à répondre aux lettres du père Noël? Dans ce cas, nos journées de lutins sauront vous combler. Que la journée du golf ne soit pas votre dernière visite chez nous!

Félicitations à toutes et à tous, spécialement à Carl Mason, Robert Kirlew, Chris Chong et Claude Healey, l'équipe gagnante!





Le dîner d'octobre - wow!

Nous avons eu un superbe repas, préparé par de futurs chefs de Ottawa, au Restaurant International du collège Algonquin. De réels délices pour tous!



By-Town Heritage Club – October 2023 newsletter





Des rabais pour les aînés

Ces jours-ci, on compte toute la petite monnaie envers un rabais de quelques dollars pour l'achat d'un article nécessaire. Voici une liste de marchands qui offrent des rabais courants et vérifiés aux aînés que vous pourrez utiliser, spécialement au temps des Fêtes. Si vous en connaissez d'autres, svp nous en faire part et nous les ajouterons à la liste sur notre site web.

[Best Western](#)

[Bulk Barn](#)

[Cineplex](#)

[Denny's](#)
[Giant Tiger](#)
[Global Pet Foods](#)
[Goodwill](#)
[Landmark Cinemas](#)
[M&M Food Market](#)
[Mandarin Buffet](#)
[Michaels](#)
[OC Transpo](#)
[Parcs Canada](#)
[Pet Value](#)
[Rexall](#)
[Salvation Army Thrift Store](#)
[Shoppers Drug Mart](#)
[Telus](#)
[The Bay](#)
[Various banks](#)
[VIA Rail](#)
[Wyndham Hotels](#)
[Mastermind Toys](#) (inscrivez-vous pour le programme avantages en tant que grand-parents)

Gagnants de bourses scolaires

Votre club Héritage est très fier d'offrir un [programme national de bourses](#) aux personnes à charge de nos membres. Maintenant dans sa sixième année, 19 récipients ont bénéficié de bourses qui, depuis l'an passé, ont augmenté de 1000 \$ à 2000 \$ chacune. Les évaluateurs des candidatures avouent qu'elles sont toutes impressionnantes, menant à un choix difficile. Félicitations aux gagnantes et gagnant de 2023: Abbygale Davidson (chapitre Humber), Margaret Fallscheer (chapitre Parkland), and Christian Shimmin (chapitre Van Fraser).

Eh bien, c'est tout pour ce mois-ci. Ne manquez pas le prochain bulletin pour les détails sur la campagne du père Noël de cette année! Que l'automne vous comble...

Votre exécutif du club Héritage By-Town

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES

NOTE: Dues are \$20.00 per year to renew.

If your membership has lapsed, the cost is \$35 to reactivate your membership.

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers

- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following details:
- The response to the security question linked to your e-transfer
- The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity)
- The amount of your e-transfer
- Your name and membership number

For tips on sending the email money transfer, see our [website](#).

ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque:

- PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY PAYMENT
- Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque
- Make cheque out to 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' and mail to:

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

**INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET
COTISATIONS**

Note : Le coût de la cotisation est de 20 \$ par année.

Si votre adhésion au club est échue, le frais de renouvellement est de 35 \$.

MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)

- Envoyez un courriel avec les détails suivants à treasurer@bytownchapter.com :
- la réponse à la question de sécurité liée au virement électronique
- la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique)
- le montant de votre virement électronique
- votre nom et numéro de membre

Pour obtenir des conseils sur le transfert électronique d'argent, consultez notre site web.

MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque :

- VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N'ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT
- Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquant que vous nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou votre activité
- Faites votre chèque libellé à 'BY-TOWN HERITAGE CLUB' et le faire parvenir à :

CHRISTIANE TAILLEUR
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5



Copyright © 2020 By-Town Heritage Club All rights reserved.

Our mailing address is:
HERITAGE CLUB (By-Town Chapter)
74 RUE MARLENE-GOYET
GATINEAU QC J8P 6Z5

Want to change how you receive these emails?
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).